

المصارعة / الاتحاد السعودي للمصارعة

اسم الرياضة / الاتحاد:

الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين واللاعبات الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب /ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء.
4. يسمح مشاركة سعودي/ة الجنسية، وكما يُسمح بمشاركة الغير سعوديين بشرط ان يحمل اللاعب اقامة سارية المفعول ويكون مر عليها سنة واحدة على الاقل، وستكون نسبة مشاركة الاجانب هي 12 % من عدد الرياضيين كما يُسمح بمشاركة المواليد وأبناء المواطنة (يعامل المواليد كالمواطنين في حال أثبت ذلك)
5. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي و ضروره احضاره بيوم إقامة تجارب الأداء.
6. في حال الرياضة مفعلة بالاندية الحكوميه / نادي خاص (نافس) لابد احضار اللاعب/ة احضار الكورنيه الخاص به و تمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
7. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب /ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
8. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبة
9. أحضار معدات اللعبة الخاصه به .
10. للجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الاعلاميه والاعلانية على وسائل الاعلام ، ومنصات التواصل الاجتماعي.

Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

- 1 . Athletes must wear appropriate sports attire.
- 2 . Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
- 3 . Players are not allowed to participate in more than one trials.
- 4 . Participation is allowed for Saudi nationals, as well as non-Saudis with a valid residency permit and has been in residence for at least one year, with foreign participants limited to 12% of the total number of athletes (Non-Saudis born in Saudi Arabia will be treated as Saudi nationals upon verification).
- 5 . Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.

- 6 . If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.
- 7 . If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
- 8 . Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.
- 9 . Players must bring their own game equipment.
10. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.

الشروط والأحكام لرياضة المصارعة

الفئة العمرية والمواليد:

الكبار (الدرجة الأولى)

أصغر سن يسمح له بالمشاركة مواليد 2007م

فئات الأوزان:

الأوزان في صنف المصارعة الرومانية (60 / 80 / 90+ ك)

المصارعة الرومانية	1	وزن 60 ك رجال - مصارعة رومانية
	2	وزن 80 ك رجال - مصارعة رومانية
	3	وزن 90+ ك رجال - مصارعة رومانية

- لا يسمح بأي زيادة عن الموازين في دورة الألعاب السعودية
بينما يسمح بزيادة (2) ك عن الموازين الأصلية خلال تجارب الأداء

يتم اجراء كشف طبي على جميع المصارعين بواسطة طبيب الدورة أثناء عملية الميزان ويكون قرار الطبيب نهائي في حالة رفضه مشاركة أي لاعب لكونه غير لائق من الناحية الطبية أو في حالة أن لديه مرض جلدي يخشى الطبيب أن تنتقل معه العدوى إلى باقي المشاركين.

نظام التأهيل وأعداد المؤهلين:

يتأهل اللاعبين لدورة الألعاب السعودية في رياضة المصارعة من خلال تجارب الأداء على النحو التالي:

تجارب الأداء لرياضة المصارعة (من 10-11 سبتمبر 2024) (صالة الأمير فيصل بن فهد - الملز - الرياض)

يسمح مشاركة سعودي الجنسية، كما يُسمح بمشاركة المواليد وأبناء المواطنة ومواطني دول مجلس التعاون الخليجي المقيمين بالمملكة في تجارب الأداء، مع ضرورة تقديم المستندات اللازمة لكل من المواليد وأبناء المواطنة ومواطني دول مجلس التعاون الخليجي المقيمين بالمملكة

كما يسمح بمشاركة الغير سعوديين من الأجانب المقيمين بالمملكة في تجارب الأداء بشكل منفصل

بشروط ان يحمل اللاعب اقامة سارية المفعول ويكون مر عليها سنة واحدة على الاقل

تقام التجارب على بساطين في الأوزان الثلاثة المحددة

البساط رقم 1 تقام عليه تجارب الأداء للاعبين السعوديين المواليد وأبناء المواطنة ومواطني دول مجلس التعاون الخليجي المقيمين بالمملكة.

البساط رقم 2 تقام عليه تجارب الأداء للاعبين الأجانب الغير سعوديين المقيمين بالمملكة

يتأهل من خلال تجارب الأداء من اللاعبين السعوديين ومواليد المملكة وأبناء المواطنة ومواطني دول مجلس التعاون الخليجي المقيمين بالمملكة عدد (12) لاعب في فئة كل وزن **بمجموع (36) لاعب في الأوزان الثلاثة**

كما يتأهل من خلال تجارب الأداء من اللاعبين الغيرسعوديين الأجانب المقيمين بالمملكة عدد (2) لاعب من الأجانب المقيمين في فئة كل وزن **بمجموع (6) لاعبين في الأوزان الثلاثة**

بطاقات التأهل

تقوم اللجنة الأولمبية بالمواءمة مع الاتحاد باختيار:

عدد (2) لاعب للحصول على بطاقة التأهل للتنافس في الألعاب السعودية دون مرورهم بإجراءات التأهل وتجارب الأداء

نظام المسابقة خلال تجارب الأداء:

تقام منافسات المصارعة خلال تجارب الأداء بنظام الفردي وفقا لقانون الاتحاد الدولي للمصارعة UWW حسب أعداد اللاعبين المشاركين في فئة كل وزن

نظام المسابقة خلال دورة الألعاب السعودية:

تقام منافسات المصارعة بالدورة بنظام خروج المهزوم، مع عمل مباريات ترضية للمهزومين من طرفي النهائي وتكون هناك ميدالية ذهبية + ميدالية فضية + 2 ميدالية برونزية (حسب قانون الاتحاد الدولي للمصارعة)

وصول اللاعبين/اللاعبات للملعب:

حسب قانون الاتحاد الدولي للمصارعة يتم النداء على اللاعب بصوت عالي وواضح للصعود إلى البساط لا يمكن النداء على نفس اللاعب لمباراة جديدة إلا اذا حصل على فترة راحة مدتها (20) دقيقة من وقت انتهاء مباراته السابقة

في حال تأخر اللاعب عن الصعود للبساط يتم تطبيق القانون الدولي بالنداء عليه ثلاث نداءات قانونية بين كل منها (30) ثانية، وإذا لم يصعد المصارع للبساط بعد النداء الثالث يتم استبعاد اللاعب من المسابقة ولا يحصل على أي ترتيب، ويفوز خصمه نتيجة هذا الاستبعاد.

زي المنافسة خلال تجارب الأداء:

يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب في تجارب الأداء

تتم عملية الميزان بمايوه المصارعة في ضوء قواعد الاتحاد الدولي في هذا الشأن، وعلى اللجنة المكلفة من الحكام بعملية الميزان تنفيذ ذلك.

يلتزم كل لاعب بإحضار الملابس التخصصية لمنافسات المصارعة (مايوهات وحذاء المصارعة التخصصية) على أن تكون متوافقة مع اشتراطات الاتحاد الدولي للمصارعة يلتزم كل لاعب باللون المخصص له حسب كل مباراة (أحمر أو أزرق) ويجب عليه ارتداء المايوه المناسب.

Terms and conditions for the sport of wrestling

Age Category:

Seniors age category

Wrestlers born in **2007** has the right to participate

Weight categories:

Men's Greco-Roman Wrestling (60 / 80 / +90 kg)

Greco-Roman Wrestling	Men's Greco-Roman 60kg	1
	Men's Greco-Roman 80kg	2
	Men's Greco-Roman +90kg	3

- **No weight tolerance will be allowed during the Saudi Games while 2kg tolerance will be allowed during the trails**

A medical examination will be carried out for all the participating wrestlers before the weigh-in, and the doctor has the right to eliminate any wrestler for medical reason.

Qualification system and numbers of qualified athletes:

Wrestlers will qualify for the Saudi Games through the qualification phases as follows:

The Wrestling Trails (September 10-11, 2024) Prince Faisal Bin Fahad Sport Hall (Malaz) - Riyadh.

Saudi nationals, those born in the Kingdom, and children of female citizens, as well as the citizens of GCC countries residing in the Kingdom are allowed to participate at the Trails, with the necessity of submitting the necessary documents for those born in the Kingdom, and children of female citizens, as well as the citizens of GCC countries residing in the Kingdom.

Non-Saudis (Foreigners residing in the Kingdom) are also allowed separately to participate at the Trails with a valid residency permit and has been in residence for at least one year

The Trails are carried out on two wrestling mats for all the three specified weight categories

On Mat A, Trails are carried out for Saudi nationals, those born in the Kingdom, and children of female citizens, as well as the citizens of GCC countries residing in the Kingdom.

On Mat B, Trails are carried out for non-Saudi athletes (**Foreigners residing in the Kingdom**)

(12) wrestlers from the Saudi nationals, those born in the Kingdom, and children of female citizens, as well as the citizens of GCC countries residing in the Kingdom will qualify in each

weight category, with a total number of (36) wrestlers within the three weight categories.

For non-Saudi athletes, (2) wrestlers will qualify from the Trails in each weight category, with a total number of (6) wrestlers within the three weight categories.

Qualification cards

The Olympic Committee, in alignment with the Federation, will select:

Two (2) wrestlers to obtain a qualifying card to compete at the Saudi Games without going through the Trails

Competition system during the Qualifiers:

Individual Wrestling competitions during the trails will take place according to the UWW rules depends on the number of wrestlers participating in each weight category

Competition format during the Saudi Games:

Wrestling competitions at the Saudi Games will take place by direct elimination system. All wrestlers who lost against both finalists will have repechage matches. The winners of the two repechage groups will receive each the bronze medal.

In each weight category will be (Gold medal, silver medal and 2 bronze medals)

Athletes Arrival

According to the UWW rules the contestants are called in a loud and clear voice to present themselves on the mat. A contestant cannot be called to compete in a new bout until he has had a rest period of twenty (20) minutes from the time his preceding bout ended. A delay is granted to any wrestler who does not reply to the first request in the following manner: The competitors must be called three times at 30-second intervals. If the wrestler does not come forward after the third call, he will be eliminated and will not be placed. His opponent will win the bout by forfeit.

Competition uniform during the Trails:

Appropriate wrestling sports attire must be worn at the trails.

Weigh-in will be carried out by the wrestlers wearing their wrestling singlet, according to the UWW rules. Weigh-in referees have to follow the UWW rules.

Each wrestler is obliged to bring his own wrestling singlets and shoes for the competitions.

Singlets must respect the UWW guidelines for the competition dress.

Each wrestler has to be ready for each match with the correct color (Red or Blue).

- يجب على كل لاعب تقديم ما يثبت مشاركته في أي بطولة محلية أو بطولة دولية معتمدة (لإثبات أن اللاعب متقن لاساسيات رياضة المصارعة)
 - سيتم قبل عملية الميزان إجراء كشف طبي لكل مشارك للتحقق من لياقته البدنية وعدم وجود إصابات قد تتفاقم بالمشاركة في المصارعة، بالإضافة إلى التأكد من عدم وجود أي أمراض جلدية معدية، ويكون قرار الطبيب نهائي في حالة رفضه مشاركة أي لاعب لكونه غير لائق من الناحية الطبية أو في حالة أن لديه مرض جلدي يخشى الطبيب أن تنتقل معه العدوى إلى باقي المشاركين.
 - التأكد من عدم وجود أي حالات صحية تمنع المشاركة في الرياضات النزالية.
 - توفير سيارة إسعاف وكل التجهيزات الطبية اللازمة
 - تواجد فرق إسعاف وطبيب متخصص على استعداد للتدخل في حال وقوع أي إصابة
 - التنبيه على حكام التجارب بمراعاة سلامة اللاعبين في المقام الأول حسب ما ينص عليه قانون اللعبة.
 - وجود فنيين معتمدين من الاتحاد ومؤهلين للإشراف على التجارب.
 - ضمان مراعاة الأوزان الصحيحة للاعبين وفقاً لاشتراطات البطولة وعدم السماح لأي لاعب بالمشاركة حال أن وزنه الحالي لا يتوافق مع الوزن المحدد لكل منافسة.
 - وضع قواعد صارمة للعب النظيف وضبط المخالفات لتفادي حدوث الإصابات.
 - تقديم توجيهات واضحة للمشاركين حول السلوك والأخلاقيات الرياضية.
 - تقديم التوعية لجميع المشاركين حول أهمية الإحماء لتقليل مخاطر الإصابات
- The athlete must provide documentation of participation in a local or internationally recognized event (to prove proficiency in wrestling fundamentals)
 - Before the weigh-in, each participant will undergo a medical examination to verify their physical fitness and ensure there are no injuries that could worsen by participating in wrestling. Additionally, the examination will confirm the absence of any contagious skin diseases. The doctor's decision is final if they deem any player unfit medically or if they have a skin disease that could spread to other participants.
 - Ensure there are no health conditions preventing participation in combat sports.
 - Provide an ambulance and all necessary medical equipment.
 - Have emergency teams and a specialist doctor ready to intervene in case of any injury.
 - Instruct trial referees to prioritize player safety as per the game's rules.
 - Ensure the presence of federation-certified technicians qualified to oversee the trials.
 - Guarantee players' weights comply with tournament requirements and prohibit participation if the current weight does not match the specified category for each competition.
 - Establish strict rules for fair play and penalize violations to prevent injuries.
 - Give clear guidance to participants on sportsmanship and ethical behavior.
 - Educate all participants on the importance of warm-up exercises to reduce injury risk